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Kosárlabda NB II 

Elkezdődött a rájátszás 

Elkezdték 
a kézilabdázók 

Már elkezdte 1981-es mű-
sorát a férfi kézilabda-
válogatott. Az elmúlt évek 
megszokott csapatából senki 
sem utazott a hét elején 
Romániába, ahol egy hét 
leforgása alatt a fiatal tár-
saság több ízben is összemé-
ri erejét élvonalbeli román 
csapatokkal. Faludi Mihály 
edző a következőket jelölte a 
túrára : Jegenyés, Kovacsics, 
Káldy, Szabadics, Füzesi, 
Hunyadi, Makai. Nagy R., 
Tenke, Bordás, Horváth G„ 
Bogárdi, Menyhért, Sípos. 

Előadás 
horgászoknak 

A Hermán Ottó és a Zsig-
mondi Vilmos Horgász 
Egyesület által kezdeménye-
zett előadássorozat a .hé t vé-
gén folytatódik. A JATE 
Féke épületének előadóter-
mében január 18-án, vasár-
nap délelőtt 10 órakor örley 
Dénes a MOHOSZ halbioló-
gusa tart előadást a halak 
táplálkozásáról és az étvá-
gyukat befolyásoló tényezők-
ről. Az előadás után iámét 
filmvetítés lesz. 

A kosárlabda NB II-ben a 
múlt hét végén elkezdő-
dött a rájátszás. A szegedi 
csapatok közül az SZVSE és 
az Sz. Postás férficsapata 
jól mutatkozott be, mind-
kettő győzött. 

SZVSE—Sárdbogárdi Vi-
deoton 86-69 (42-32). Férfi-
mérkőzés. Szeged, Vasutas 
Sportcsarnok, 100 néző. Ve-
zette: Zékány, Csuta. 

SZVSE: Varga (16), Csiszár 
(2). Hányi (2), Révész (15), 
Valaczkay Gy. (34). Cse-
re: Szép (8), Almádi (2), 
Kátai (7), Jámbor (—), 
Bartha (—). Edző: Valaczkay 
József. 

A vasutasok biztosan 
győztek az idény eleji for-

mát mutató vendégekkel 
szemben. 

Szegedi Postás—Békési 
ÁFÉSZ 70-51 (36-30). Fér-
fimérkőzés. Szeged, Rókusi 
Tornacsarnok, 100 néző. 

Sz. Postás: Velcsov (9), 
Mészáros (7), Kálmán (13), 
JÖZSA (19), HOFFMANN 
(10). Csere: Elekes (12). Ed-
ző: Mustos János. 

A kiegyenlített első fél-
idő után a második játék-, 
részben a postások minden 
tekintetben jobbnak bizo-
nyultak, ilyen különbséggel 
is megérdemelten nyertek. 

A Sz. Postás együttese ja-
nuár 20-án (kedden) délután 
5 órakor a Rókusi Torna-
csarnokban a Szarvas csa-
patát fogadja. 

„A megye reprezentáns 
egyesületévé válni!" 

Dr. Varga János, a SZEOL AK elnöke válaszolt 
kérdéseinkre 

r* WHK 
LABDARÜGÖ-

JATÉKVEZETÖI 
TANPOLYAM 

A városi sportfelügyelőség 
szervezésében labdarúgó-já-
tékvezetői tanfolyam kez-
dődik. Az első előadás idő-
pontja január 27-e, kedd 
délután 5 óra, színhelye pe-
dig a Csongrád megyei 
Labdarúgó Szövetség hiva-
tali helyisége (Tanácsköztár-
saság útja 6.). 

A KSZV SE LABDARUGÓI 
IS ELKEZDIK 

Január 20-án, kedden dél-
után 4 órakor a Kertész ut-
cai pálya öltözőjében talál-
koznak a KSZV SE fel-
nőtt és ifjúsági korú lab-
darúgói, hogy dr. Hajós 
Imre edző irányításával ele-
get tegyenek az idei első 
szabadtéri edzés előírásai-

nak. A megyei I. osztály-
ban szereplő együttes az 
ősszel nagyszerűen szere-
pelt, s az újszegedi gárda a 
tavaszi idényben is szeretne 
helytállni. 

VÍZILABDA 
CSONGRÁD KUPA 

Február 7-én és 8-án az 
újszegedi Sportuszodában 
rendezik meg a vízilabda 
Csongrád Kupa küzdelem-
sorozatát ifjúsági együtte-
sek részvételével. A szer-
vezők a részt vevő csapa-
tokat — Szclncki Vízügy, 
Eger SE. KSC, Szentesi 
Vízmű, HVSE, SZEOL AK 
— két csoportba osztják. Az 
első játéknapon a csoporto-
kon belül körmérkőzésre ke-
rül sor, másnap a döntő 
összecsapást rendezik meg. 

Á sport legyen mindenkié! 
Testedzési lehetőségek ... 

Ofl De jó lenne valamit 
t ű . rendszercsen sportolni 

— hangzik el naponta kü-
lönböző életkorűak szájából 
a fenti mondat. S mind-
járt jön a folytatás is: 

— De hol, s hogyan kezd-
je" 

Nehéz dolog lenne most 
általánosítani, s még ne-
hezebb sportágat is javasol-
ni. Mert kétségtelen, hogy 
a létesítményfeltételek ro-
hamos javulása ellenére 
számos sportágunk küzd pá-
lya-, tornaterem-, vagy ép-
pen uszodahiánnyal. Aligha 
hisszük, hogy például az or-
szág tenisztelepei a mos-
taninál többszörös „terhe-
lést" el tudnának visel-
ni. 

Mégis nyugodtan mond-
hatjuk, a megfelelő és meg-
levő sportlétesítményeken a 
mainál lényegesen többen is 
sportolhatnának bizonyos 
rendszerességgel. 

Mit is tegyen hát az. aki 
úgy érzi, itt az idő, hogy 
bizonyos rendszerességgel 
sportolni kezdjen. Felvető-
dik ennek kapcsán mind-
járt a következő kérdés, 
mi a célja a sportolással. 
Mert ugye, nem mindegy, 
hogy egv tízéves gyermek-
ről, vagy mondjuk egy kö-
zépkorú hölgyről van-e szó. 

Kezdjük tehát az egészen 
fiatal korosztállyal, azok-
kal, akik úgy érzik, egy-
kor majd versenyezni sze-
retnének. őke t az ország 
egyesületeibe, sportegyesü-
leti, városi vagy a Köz-
ponti Sportiskolába Invi-
táljuk. A sportiskolába min-
denki jelentkezhet, sport-
ágat is választhat — ter-
mészetesen itt jelentős 
megkötés a sportáganként 
meghatározott életkor. E 
sportiskolák, sportegyesü-
leti szakosztálvok rendsze-
resen meghirdetnek tehet-
ségkutató akciókat, nyílt fel-
vételi napokat. De a szak-
osztályokba általában év 
közben is bármikor jelent-
kezni lehet. 

Persze, nem akar minden-

ki versenyző lenni, sokan 
fizikai állapotuk megtartá-
sát, javítását tekintik el-
sőrendű célnak. 

Számukra is egyre több 
sportolási lehetőség kínál-
kozik. Kezdjük a sort mind-
járt „második otthonunk-
kal", a munkahellyel. A 
vállalati, intézményi sport-
egyesületek, a szakszerveze-
tek tömegsportbizottságai 
egyre több sportolási le-
hetőséget oiztosítanak dol-
gozóiknak. Az 1980-ban be-
vezetett „munkahelyi olim-
pia" elsősorban a munka-
helyen, vagy településhe-
lyen szervezett rendszeres 
sporttevékenységet segíti elő, 
hisz célja, hogy minél több 
dolgozó számára biztosítsa a 
testedzés és sportolás kü-
lönböző lehetőségeit. Ez 
pedig csak úgy lehet, hogy 
utaztatások nélkül a helyi 
események számát gyara-
pítják. A 6—26 évesek szá-
mára a KISZ az Edzett i f -
júságért akciót vezette be, 
s a számok azt mutat ják: 
egyre többen teljesítik or-
szágszerte a különbözö kö-
vetelményeket. Az Arany-
jelvényesek ötpróbája is 
igen népszerű lett. 

Egyre több helyen ren-
deznek úgynevezett önkölt-
séges tanfolyamot. Kondi-
cionáló torna, karatetanfo-
lyam, testépítés, cselgáncs, 
lovaglás, művészi torna, si, 
tollaslabda szerepel többek 
között a programba. A 
sportegyesületek az úgyne-
vezett „Nyitott pálya" ak-
ció keretében a lakosság 
számára bizonyos időpon-
tokban átengedik létesít-
ményeiket. A természetba-
rát mozgalom is rendsze-
resen hívja és várja a ter-
m é s z e t e d velőkét. 

A sportolási lehetőségek-
ről szólva — a téli sportok 
között — beszéljünk a kor-
csolyázásról és a szánkózás-
ról. Mind a korcsolyázás, 
mind a szánkózás nacy nép-
szerűségnek örvend szinte 
a legtöbb korosztályban, fő-
leg persze a fiatalok tábo-

rában. Nagyszerű példákat 
találtunk már a legutóbbi 
években fővárosi és vidéki 
sportegyesületekben, üze-
mekben, téeszekben. Ter-
mészetes jégpályákat hoz-
tak létre, miután az erre 
a célra megfelelő terüle-
tekre — akár például sa-
lakos röplabdapályára — 
vizet engedtek. A különbö-
ző nagyságú természetes jé-
gen aztán vígan korcso-
lyázhattak fiatalok és kö-
zépkorúak, vagy akár az 
Idősebb korosztály tagjai 
is. Az ilyen — kedvtelésből 
való — korcsolyázás kivá-
lóan szolgálja az aktív pi-
henést, aminek elsősorban 
a gyerekek örülnek. 

Sok budapesti és vidéki 
parkban, játszótéren meg-
figyeltük, hogy szorgos ke-
zek úgynevezett szánkázó-
dombot készítettek. Buda-
pesten. főleg a Fővárosi 
Kertészeti Vállalat kezde-
ményezése érdemel dicsér 
retet. A legfiatalabbak nagy-
nagy örömére sok helyütt 
létesültek a parkokban 
ilyen szánkázódombok, ame-
lyek elkészítése igazán nem 
jelent, nagy anyagi áldoza-
tot. A kis szánkókon akár 
versenyeket is rendezhet-
nek maguknak a gyerekek. 
A cél: ki tud minél mesz-
szebbre csúszni szánkóján 
a hóval borított kis dom-
bokról. Jószerével minde-
nütt van erre lehetőség, fő-
leg az ú j lakótelepeken (az 
egész országban). Egy la-
kóház, vagy akár egy tömb 
lakói összeállhatnak és tár-
sadalmi munkában szinte 
órák alatt elkészíthetnek 
Ilyen szánkózódombokat. 
Egy-egy nagyobbacska 67-án-
kóra pedig nyugodtan fel-
ülhetnek a fiatalabb apu-
kák és anyukák is, méltó 
díiazásául az előzőleg el-
végzett társadalmi munká-
nak . . . 

A sportolási lehetőségek-
ről a helyi testnevelési és 
sportfelügyelőségek -mindig 
készségesen adnak felvilá-
gosítást. 

Űj évi sorozatunk követ-
kező részeiben S7eged négy 
nagy egyesületének sport-
vezetői értékelik a szakosz-
tályok 1980. évi munkáját, 
beszélnek a jövő térveiről. 
Elsőnek dr. Varga Jánost, a 
SZEOL AK elnökét keres-
tük fel hivatalában, a DÉ-
GAZ igazgatói irodájában. 

— Hogyan értékeli a 
SZEOL, AK sportolóinak 
1980. évi eredményeit? 

— Tizenegy szakosztályt 
figyelembe véve az értéke-
lés elég vegyes. Vannak 
szakosztalyaink, melyekre a 
vezetés is nagyobb súlyt 
helyezett, ezek megfelelően 
tevékenykedtek, a kitűzött 
célokat teljesítették. Kivétel 
ez alól a kajak-kenu, ahol 
nagy visszaesést tapasztal-
tunk a? elmúlt év során. A 
legnagyobb csalódást Csapó 
Géza okozta, aki nem tu-
dott olyan eredményt elér-
ni, hogy kijusson a moszk-
vai olimpiára. Nagyon .örü-
lünk viszont a két kosárlab-
dacsapat teljesítményének. 
Sikerült megfelelően erősí-
teni, kitűnő edzők dolgoz-
nak a csapatoknál, a szak-
osztály vezetése is tenni 
akaró szakemberekből áll. 
Azon az úton haladnak, hogy 
a jövőben megerősíthetik 
helyüket a legmagasabb osz-
tálybari, jó középcsapattá 
léphetnek elő. A labdarú-
góknál csak azt tar t juk 
eredménynek, ha bekerül-
nek az NB I-be. Ezért nagy 
erőfeszítéseket tettünk, az 
eddigi eredményeket tekint-
ve úgy lát juk sikerül a 
célt elérni, hiszen az őszi 
szezont első helyen zárta a 
csapat. Ez az eredmény 
azonban nem téveszt meg 
bennünket, látjuk a fogya-
tékosságokat. Szépen halad-
tak előre a súlyemelők. 
Nagy lelkesedéssel dolgoz-
tak, végre megfelelő edző-
termet is tudtunk számukra 
biztosítani, hogy nyugodt 
körülmények között készül-
hessenek versenyeikre. Po-
zitív értékelést kapott a ví-
zilabdacsapat. A bajnoki 
táblázaton a 9. helyet sze-
rezték meg. az MNK-ban 
pedig ezüstérmet nyertek. 
Sajnálattal kell megállapíta-
nunk, hogy egy olyan fon-
tos szakosztályunk, mint az 
úszó, még mindig nem tu-
dott eredményt felmutatni. 
Vannak erőfeszítések, fiatal 
tehetséges versenyzők, de az 
a lehetőség, amit biztosít a 
versenyuszoda, még hírül 
sincs kihasználva. Nekünk is 
van tennivalónk, mert a j e -
lenlegi helyzet nem méltó 
Szeged hagyományos úszó-
sportjához. A tekézők meg-
szokott formájukat hozták, 
harmadik helyen végeztek. 
Van viszont három olyan 
szakosztályunk, ahol csak 
megfelelő vezetéssel, szak-
emberekkel tudnánk tovább 
lépni. A cselgáncsszakosz-
tályban egyetlen nemzetkö-
zi szintű versenyzőnk van. 
Szabó Miklós személyében. 
Az ellentétek azonban gá-
tolták a fejlődést. A birkó-
zók mutatnak fel eredmé-
nyeket, Bodó Antal szere-
pelt a moszkvai olimpián is, 
egy-két évnek azonban még 
el kell telnie, hogy a bir-
kózók országos szintű sike-

reket érjenek el. A leggyen-
gébb eredményeket a torna-
szakosztály produkálta. 
Nincs megfelelő képzettsé-
gű szakember az egyesület-
nél. Utoljára vettem az at-
létikai szakosztály eredmé-
nyeit. Javítottuk a verseny-
zési feltételeket, eszközöket 
kaptak, és ami sokat segít-
het, birtokukba vehették a 
tar jáni fedetfr futófolyosót. 
Az atléták nagy lelkesedés-
sel dolgoznak, de nem lá-
tom világosan, hogy miért 
nem sikerül több nemzetkö-
zi szintű élversenyzőt felne-
velni? 

összességében a SZEOL 
AK tevékenységét elfogad-
ható szervezettséggel, elfo-
gadható szakszerűséggel vé-
gezte, de megállapítottuk, 
hogy vannak gyenge pont-
jaink is. mind a hivatásos 
sportvezetők, mind pedig a 
társadalmi munkások akti-
vizálása terén. 

— A SZEOL AK atlétái a 
napokban vehették birto-
kukba Turjánban, a Keres-
kedelmi és Vendéglátőipari 
Szakközépiskola udvarán 
elkészült 108 méter hosszú, 
fóliaborítású futófolyosót 
Ügy tudjuk a létesítmény a 
DÉGÁZ jóvoltából készült 
el. 

— A DÉGÁZ, a SZEOL 
sportegyesületének fontos 
bázisszerve. Ezt megérti a 
vállalat vezetése is. Az at-
léták kezdeményezésére 
kezdődtek meg a tárgyalá-
sok a futófolyosó kialakítá-
sáról. A kivitelezést a DÉ-
GAz vállalta el, az itteni 
szakemberek kollektívája 
megtervezte, és elkészítette 
a szükséges elemeket. Sok 
társadalmi munka van eb-
ben a létesítményben, azt 
hiszem megérné, hogy ké-
sőbb még visszatérjünk rá. 
Egyébként a pályán készül 
a munkacsarnok is, melyben 
több sportág kap helyet, itt 
rendezzük be a sportirodá-
kat és a klubhelyiséget is. 

— Milyen a SZEOL AK 
kapcsolata a megye sport-
egyesületeivel? 

— A SZEOL AK és a me-
gye sportegyesületei között 
1979-ig eléggé elmérgesedett 

hangulat alakult ki. Az el-
múlt évtől aztán megkez-
dődtek a tárgyalások, két-
oldalú együttműködési meg-
állapodások születtek. Leg-
utóbb a Mállói Spartacussal 
és a Csongrádi ÉSSC-vel. 
Egymást segítő kapcsolat 
alakult ki a . Szegedi Dózsá-
val, a Szegedi Vízügyi SE-
vel is. Nagyon megkapó és 
elgondolkodtató az OTSH 
ú j állásfoglalása, melyben 
az szerepel, hogy nem egész-
séges dolog, hogy egy egye-
sület nagyon sok szakosz-
tályt működtessen. Szétap-
rózódik az anyagi lehető-
ség, az erő. Éppen ezért na-
pirendre kell tűznünk, hogy 
milyen szakosztályokat ad-
junk át más sportegyesüle-
teknek, akik nagyobb lehe-
tőségekkel rendelkeznek az 
illető sportágakban. Ezzel is 
segíteni kívánjuk a megye 
sportegyesüleleit. 

— Egy megye, egy város 
sportmozgalmának fejlődé-
séhez elengedhetetlen a 
párt-, az állami vezetés tá-
mogatása, a közös összefo-
gás. MH\)en segítséget ka-
pott a SZEOL AK, érző-
dik-e a város összefogása? 

— Évek óta történtek se-
gítő kezdeményezések. Iga-
zán azonban az utóbbi évek-
ben érezhettük ezt. Minden 
fórum egyöntetűen vallja,' 
hogy a SZEOL AK-ot kell 
támogatni. Lényeges, hogy 
a segítség anyagi vonatko-
zásokban is megmutatkozik, 
mely lehetővé teszi, hogy a 
SZEOL AK a megye repre-
zentáns sportegyesületévé 
váljon. 

— Mit vár a. SZEOL AK 
sportolóitól 198 l-ben? 

— Valamennyi szakosz-
tálynál általános fejlődésről 
szeretnénk beszámolni az 
év végén. Várjuk a labda-
rúgók NB I-be kerülését, és 
meglevő első osztályú csa-
pataink helytállását. Egyéni 
sportolóinktól országos baj -
noki címeket, és nemzetközi 
versenyek sikereit szeret-
nénk. Továbbra is nagy 
súlyt helyezünk az utánpót-
lás nevelésére. 

Bagaméry László 

Tenisz 
Király Kupa 

A Király Kupában a m » 
gyarok csütörtöki győri eli 
lerí fele a szovjet válogatott 
már hétfőn megérkezett a 
találkozó színhelyére. A ven-
dégek első edzésüket keddei 
délelőtt tartották a Rába 
parti városban. A szovje> 
válogatottban ezúttal is való. 
színűleg Pugajev és Boriszov 
játszik majd, csakúgy mint 
az elmúlt vasárnap Kalmar-
ban a svédek ellen. Az 
összeállításra azonban még 
várni kell, hiszen a techni-
kai értekezletet szerda este 
tart ják. 

A magyar játékosok, Sző-
ke, Benyik, Machán és Csé-
nai kedden utaztak Győrbe. 

ri Totó-
C s e r e p e t és vágot t v irág, 
k i á l l í t á s s a l 

t/f virágüzlet 
nyílik 
D o r o z s m a l í o s s u t h t é r e n 
( h o l n a p ) 
1981. j a n u á i t 6 - á n , 
13 ó r a k o r 
\ k i á l l í t á s 3 n a p i g t a r t . 
Ez i d ó alalL 
n a g y á r e n g e d m e n n y e l 
á r u s l t o k . 
K é r e m t e k i n t s e m t í 
a k i á l l í t á s t , Ks a jövóbor) 
is l e g y e n k e d v e s v á s á r l ó m . 

H e r ő d l n é I i a j n a l É v a 

Eladásra 
felkínálunk 
N Y S A 522 N F t í p u s ú 
4 é v e s , 50",'«-os m ű s z a k i 
á l l a p o t b a n l evő 
t e h e r g é p k o c s i t . 

r i sza—Maros-szög Tsz 
Szeged -SzU-eg. 
S z e r b u . 53. sz a lau 
l e h e t é t d e k l ó d r d . 

szerencse n 

A Sportfogadási és Lottó 
Igá'zgatóság hétfőn megtar-
totta az „Év végi totőszeren-
cse" jelmohdatú — az 1980. 
52/ heti nyeretlen totószel-
vények között meghirdetett 
— pályázatának sorsolását. 
Ai főnyereményt. " Trabant 
601 L i m o u s t n i í p i m s z e m é l y -

gépkocsira s z ó l ó utalványt 
Fekete Gyula baktalóránthá-
zi lakos nyerte. 


